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A testületi ülésről jelentjük
Júniusban is megtartotta rendes ülését a képviselő-testület, mely során 
a számos döntés mellett, jelentős előrelépésként rendelet született az 
üzemképtelen, valamint roncs járművek közterületen történő tárolásá-
nak szabályairól is.

Mint ahogyan a lakosok is tapasztalhatták, 
az Önkormányzat közigazgatási területén 
évek óta visszatérő problémát jelent az 
üzemképtelen és roncs járművek közterü-
leten való tárolása. Tekintettel arra, hogy a 
Kertvárosban kiemelkedően fontos érdek a 
kerület rendjének és tisztaságának, a lakók 
nyugalmának és az utak rendeltetésszerű 
használatának biztosítása, így a rendszám 
nélküli gépjárművek felderítése és elszállí-
tása mellett jogosan merült fel az igény a 
rendszámmal ugyan rendelkező, de hosz-
szabb időtartamban, megszakítás nélkül 
közterületen tárolt üzemképtelen autók 
helyzetének szabályozására is.

A téma és az ehhez kapcsolódó lakossági 
jelzések kapcsán Antalóczy Csaba képvise-

lő indítvánnyal élt képviselőtársai felé egy 
újabb Kertvárosi Konzultáció elindításáról, 
melyről már el is kezdődtek az egyezteté-
sek. Egyelőre annyi bizonyos, hogy a kérdé-
sek összeállítása és pontosítása hamarosan 
megkezdődik, a válaszadásra pedig egészen 
az év végéig lehetőségük lesz az együttmű-
ködő és a kerületért tenni akaró lakosok-
nak. A pontos időpontokról természetesen 
az Önkormányzat minden fórumán értesí-
teni fogja Önöket.

A testület jelenlévő tagjai egyhangúlag 
elfogadták a 2022. évben a „Budapest Fő-
város XVI. kerület Ifjú Tehetsége” címet 
elnyert mindhárom kertvárosi fiatal beszá-
molóját a cím elnyerésével járó összeg fel-
használásáról. 

Az ülés során a testület tudomásul vette 
a Budapest Főváros Kormányhivatalának a 
Karát utca 18-20. „C” épület alatt található 
ingatlan használati jogára vonatkozó le-
mondó nyilatkozatát. Mint ismeretes, még 
április elején, a felújítás és a kibővítés befe-
jezését követően a Kormányhivatal appará-
tusa visszaköltözött a Baross Gábor utcába, 
így dr. Sára Botond főispán Budapest Fő-
város Kormányhivatala képviseletében úgy 
nyilatkozott, hogy feltétlenül és visszavon-
hatatlanul lemond az épület használatáról.

KISS ADÉL

Miután dr. Csomor Ervin jegyző elmondta kötelező jogi közlendő-
jét – az elhangzottakról kép- és hangfelvétel készül a jegyzőkönyv 
részére –, megkezdődhetett a hozzászólások sora.

Az első hozzászóló azt az építési rendeltet kifogásolta, amely tel-
kenként egy lakás építését teszi lehetővé, mert ezzel őt sokmilliós 
kár érte. Erre vár megoldást az Önkormányzattól. A következő fel-
szólaló az István utcában a sportpálya mellett ültetett sövény nem 
kívánatos mértékű megnövekedésével kapcsolatban kért intézke-
dést. Cinkotai lakótársunk a magántulajdonú ingatlanokon fúrt 
kutak bejelentési kötelezettségéről kért tájékoztatást. A következő 
hozzászóló egy politikai párt által a Csömöri út környékén ter-
jesztett szórólap állításainak igazságtartalmáról kért információt 
a Testülettől. Az Erzsébet-ligeti lakóházak egyik közös képviselője 
a Ligeten belüli forgalomtechnika és parkolás ügyében vetett föl 
néhány gondolatot. Egy másik cinkotai hozzászóló egy olyan in-
gatlanról beszélt, amely magántulajdonban van és teherautók par-
kolnak rajta. A hölgy szerint ezen a területen sokkal hasznosabb, 
a közérdeket szolgáló tevékenységet is lehetne folytatni, ha az Ön-
kormányzat meg tudná szerezni az ingatlant. Egy rákosszentmi-
hályi hozzászóló elhanyagoltnak érzi a János utca és a Vörösmarty 

utca környéki területet, ahol ágak lógnak a járda fölé, zavarva ezzel 
a gyalogos-közlekedést. Árpádföldi problémát vetet föl a következő 
hozzászóló, aki az állás utca környéki autóbuszjáratok útvonalának 
célszerűsítését javasolta, hogy az idős korú egyedül élő lakóknak 
ne kelljen gyalog, csomagokkal megrakodva fölmászniuk a me-
redek Állás utcán. Sashalmi lakótársunk a szúnyoggyérítésről ér-
deklődött, továbbá fölvetette a szanaszét hagyott közösségi rollerek 
problémáját. Egy köszönet is elhangzott a hozzászólások között. 
A Csömöri út 154-hez közeli sarkon az ott elvégzett munkálatok 
eredményeképpen megszűnt az esőzések alkalmával rendszeresen 
keletkező, a gyalogosforgalmat jelentősen akadályozó óriástócsa.

A hozzászólások végeztével Kovács Péter polgármester válaszolt 
a felmerült kérdésekre. A válaszok az Önkormányzat honlapján 
(bp16.hu) a Közmeghallgatás jegyzőkönyvében olvashatók.

MÉSZÁROS TIBOR

Közmeghallgatás
A Szent-Györgyi Albert Általános Iskola tornater-
mében tartotta az Önkormányzat szokásos évi 
közmeghallgatását, amelyen közérdekű problé-
mák felvetését várta a Képviselő-testület.
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Kedves 

Olvasó!
Ismét összefutottam új ismerősömmel, a 87 éves, 
apró termetű, fürge léptű, hiperaktív Z. bácsival, 
akivel mostanában gyakran találkozom. Legutóbb 
a fogászatra igyekeztem, ő meg a fülészet előtt vá-
rakozott. Z. bá eskü alatt vallja, hogy mi egyszer 
szomszédok voltunk a Rákóczi utcában. Barátaim 
szerint ítélőképességem még megbízhatónak tű-
nik, így ennek tudatában ki merem jelenteni, hogy 
soha életemben nem laktam Rákóczi nevű utcában, 
de ezt a tényt Z. bával nem tárgyaltuk ki. Viszont 
ennek ellenére mindig barátságosan nosztalgiá-
zunk olyan dolgokról, amelyekről nekem szerinte 
tudnom kéne, hiszen szomszédok voltunk. Néha 
feszít a kísértés, hogy rákérdezzek történeteinek 
érdekesebb alanyaira, akiket természetesen nem 
ismerhetek. Például arra az „utcaszépe” szom-
szédasszonyra, akinek szerinte a férje azért tekerte 
ki a nyakát, mert örökké megcsalta őt. Majd, ami-
kor bevallottam, hogy sajnos nem emlékszem rá, 
erősen sajnálkozik, hogy a mai fiatalok mindent 
elfelejtenek, pedig ezt a nyakkitekerést az újságok 
is megírták. Jól esett, hogy 70. évemben járva mai 
fiatalnak minősített. Én azért igyekszem mindig 
semleges témákról beszélgetni vele. Legutóbb pél-
dául, amikor szembe jött az utcán, azt kérdeztem 
tőle, milyen dossziét szorongat a hóna alatt, és 
hova igyekszik vele. Elmondta, hogy ő nagyon hiú 
ember, és sokáig nem csináltatott hallókészüléket. 
De most, hogy már olyanok vannak, amelyek mé-
lyen bent ülnek a fülben, és a külső szemlélő nem 
feltétlenül veszi észre, már rászánta magát. A csa-
ládtagok erről nem tudnak, mert a fülét félig takarja 
a haja. A dossziéban a végrendelete van, mert ami-
óta hallja a családtagok beszélgetéseit, harmad-
szor kell módosítani a végakaratát. Majd afféle „ne 
nézzenek már hülyének” mosollyal, fürgén elindult 
az ügyvédi iroda felé. 

MÉSZÁROS TIBOR

Megkezdődött
Június 15-én rövid sajtótájékoztatót tartott Kovács 
Péter polgármester és Zánkai Gabriella, a körzet ön-
kormányzati kapcsolattartója a Csíkszentmihály téri 
játszótér helyszínén, ahol megkezdődtek a felújítási 
munkálatok. 

A korábbi létesítmény jelentős megújuláson megy keresztül, mellyel a 
Fejlődő Kertváros IV. program egy újabb pontja fog teljesülni. A felújí-
tást Zánkai Gabriella és további 60 kerületi lakos kezdeményezte aláírás-
gyűjtéssel. Ennek köszönhetően az Önkormányzat a 2022-es évben elké-
szíttette a terveket. A munkálatok megkezdését követően az új játszótér 
várhatóan augusztus 1-jére fog elkészülni, a beruházás összege pedig 39 
millió forint lesz. A zöld és árnyékos játszadozás érdekében a kivitelező 
igyekszik megóvni az eddig ültetett fákat, a lombkorona megnövekedésé-
ig pedig napvitorlákkal védekeznek a hőség ellen. Az új eszközök és az 
ütésálló burkolat mellett ivókutat is kialakítanak majd a felfrissülni vágyó 
gyermekeknek és szüleiknek. 

GUETH ÁDÁM
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Mint tudjuk, a futballszurkolók gyakran lépik át azt a határt, amely 
már nem a jó hangulatú szurkolás, hanem az eszetlen pusztítás 
körébe tartozik.  A rombolás az anyagi káron kívül további sérel-
met okoz azoknak, akiknek a kétkezi munkája megy veszendőbe 
a rendbontók randalírozásának következményeképpen. Soproni 
Tamás terézvárosi polgármester meccs után kiadott közleménye 
szerint „a Liszt Ferenc tér elesett”.  Az a 4000 tő virág, amit a kerté-
szeti egyetem diákjainak tervei alapján nem sokkal a Sevilla-Roma 
Európa Liga döntő előtt ültettek, megsemmisült. Mindent letapos-
tak a kulturált, nyugati szurkolók. Mindenhol törött üvegek, há-
nyás és szemét borította a teret. Ám nem csak az ártatlan növények 
pusztultak el, hanem némelyik gondosan kialakított virágágyás is 
egyszerűen eltűnt.

Ebben a helyzetben Kovács Péter polgármester – egy pillanatig 
sem nézve a politikai hovatartozást – amint értesült a sajnálatos 
pusztításról, azonnal fölajánlott 1000 tő kiültethető növényt pol-
gármestertársának. Az adományt a Kerületgazda Szolgáltató Szer-
vezet munkatársai szállították a helyszínre, amelyből végül 500 
tövet használtak föl. Kovács Péter szerint rendkívüli helyzetben 
össze kell fogniuk a kerületeknek. Így nyilván gyorsabban áll vissza 
a pusztítás előtti állapot.

M.T.

Virág Terézvárosnak Passzold vissza Tesó!
Önkormányzatunk csatlakozott a Jane Goodall Inté-
zet, az Afrikáért Alapítvány, a KÖVET Egyesület és a 
Védegylet Egyesület „Passzold vissza, Tesó!” kampányá-
hoz, amely kettős célt szolgál. A főemlősök védelmét 
és az afrikai, valamint dél-amerikai embereket és a ter-
mészetet kizsákmányoló bányászat visszaszorításával. 

A szervezők közlése 
szerint a több éve tar-
tó akcióban 2022-ig 6 
tonna mobiltelefont 
sikerült visszagyűjteni. 
A készülékek alapanya-
gai közül elsősorban a 
ritka fémek képeznek 
nagy értéket. Ha visz-
szakerülnek a körforgá-
sos gazdaságba, azzal a 
gorillák, csimpánzok és 
bonobók természetes 
élőhelyeinek pusztítá-
sát lassítják, és csök-
kentik a bányászati te-
vékenységet, és az ehhez kapcsolódó gyermekmunkát is.  

A felhívásra kerületünkben is szép számmal érkeztek a használt 
vagy elromlott mobilok, laptopok és 
egyéb elektronikai készülékek. Az 
összegyűlt eszközöket Szász József 
alpolgármester adta át a begyűjtők 
képviselőjének. 

Köszönet mindenkinek, aki az ösz-
szegyűjtött eszközökkel szolgálta e 
nemes célt, és kiállt a legkiszolgálta-
tottabbak mellett!

M.T.

Ádám Attila elmondta, 
hogy mivel a Kertbarátokkal 
egyre szorosabb kapcsolat 
kezd kialakulni, fontosnak 
tartotta, hogy beszéljen rö-
viden szakmai múltjáról és 
munkájának motivációjáról. 
Megemlítette, hogy az általa 
végzett munkát akkor lehet 
magas színvonalon végez-
ni, ha az ember hasznosítja 
elődeinek értékes tapaszta-
latait, és megtalálja azt az utat, amely az ő 
munkájuk folytatása lehet. Ennek megfe-
lelően nagy elismeréssel idézte fel néhány 
olyan szakember tevékenységét és eredmé-
nyeit, akik az ő saját szemléletét, indíttatá-
sát és szakmai hozzáállását is meghatároz-
ták. Ilyen példaképekért nem kell messzire 

mennünk, hiszen elődeink 
között kerületünkben is talá-
lunk olyan kiemelkedő sze-
mélyiségeket, akik figyelem-
re méltó szakmai örökséget 
hagytak ránk.  A főkertész 
kiemelten fontosnak tartja, 
hogy az ő munkásságukat 
megismerjük, és minden 
tudásunkkal és erőnkkel 
tovább haladjunk az általuk 
megkezdett úton. Elsősor-

ban Petényi Salamon János természettudós 
és Kecskeméthy Vincze rákosszentmihályi 
bíró személyét emelte ki, és az ő munkás-
ságukat méltatta. Nem véletlen, hogy a Cin-
kotán épülő idősek otthona köré tervezett 
arborétum éppen Petényi Salamon János 
nevét viseli majd. 

Kulcsszavunk a gondoskodás
A Kertvárosi Kertbarátok Egyesülete meghívására az Önkormányzat Ci-
vil Házában tartott rendhagyó előadást Ádám Attila István főkertész az 
ember és a természet kapcsolatáról, az általa helyesnek és hasznosnak 
gondolt szemléletről, valamint az integrált kertészet, és a tájkertészet 
fogalomköréről.

Az előadás második részében az integrált 
kertészet és a tájkertészet törekvéseit, fo-
galmait ismertette, amelyeknek ő maga is 
lelkes és elkötelezett munkása. Rávilágított 
azokra az összefüggésekre, amelyek a ker-
tet akár egyfajta elveszett paradicsom utáni 
vágy beteljesüléseként kezelik, és méltatta 
a kertészkedő, a természet egy darabkájáról 
gondoskodó, akár tanult, akár tapasztalatok 
árán megszerzett szakmai ismeretekkel 
rendelkező embert. Ádám Attila szerint 
e témakörben a két legfontosabb fogalom 
a természettel való kapcsolat, és kiemelt 
kulcsszavunk a gondoskodás. 
Végül a kerületünkben folyó munkákról, az 
induló Petényi Salamon János közösségi ar-
borétumról, a természetközeli parkokról, a 
nagysikerű, részben a Kertbarátokkal közö-
sen megrendezett kertészeti tanfolyamok-
ról, a Karát utcai közösségi növénynevelő-
ről, tanösvényekről és az önkéntességről is 
szó esett. Ez utóbbi a  Kertvárosi Kertbará-
tok Egyesülete tagjai számára sem ismeret-
len, amiről a főkertész nagy elismeréssel és 
köszönettel beszélt az önkormányzat ne-
vében. Megjelölte a jövőbeni kapcsolódási 
pontokat, azokat az előremutató együttmű-
ködési lehetőségeket, amelyek már előké-
szítés alatt állnak.

Ádám Attila István beszámolója 
alapján lejegyezte: 

MÉSZÁROS TIBOR 
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– MI TÖRTÉNIK, HA 
MEGSÉRÜL EGY GYE-
REK?
– Egész nap jelen van a 
táborban egy szakkép-
zett védőnő, aki a hely-
ben megoldható, kisebb 
egészségügyi problémákat 
kezelni tudja, ha pedig úgy értékeli, hogy komolyabb el-
látásra van szükség, ő intézkedik. Reméljük a szokásos 
horzsolásokon, és esetleg a játék hevében szerzett kék 
vagy zöld foltokon kívül idén sem lesz semmi komo-
lyabb.

– HOGYAN LEHET JELENTKEZNI A TÁBORBA?
– A keruletgazda.hu honlapról lehet letölteni a jelent-
kezési lapot, az egészségügyi nyilatkozatot és a szülői 
tájékoztatót. A turnusok hétfőn indulnak, a heti 5 mun-
kanapra 15 575 forintot kell befizetni, amely napi három-
szori étkezést, reggelit, ebédet és uzsonnát tartalmaz.

A napközis tábort augusztus 26-án zárjuk.  

A sok évtizedes hagyományt folytatva idén 
is megnyílt az Önkormányzat és a Kerület-
gazda Szolgáltató Szervezet gondozásában 
a János utcai napközis tábor. A hagyomány 
régi, de a körülmények újak, hiszen ma 
már a Szentmihályi Kulturális Központ 
épülete szolgálja a gyerekek kényelmét, 
amely mind az étkezéshez, mind az esetle-
ges esős napok eltöltéséhez sokkal jobb kö-
rülményeket biztosít, mint a felújítás előtti 
időszak infrastruktúrája. A kapunyitásra kí-
váncsi volt a kerület vezetése, Kovács Péter 
polgármester, valamint Ács Anikó és Szász 
József alpolgármester is.

Kovács Péter elmondta, hogy telt házzal, 
mintegy 150 gyerekkel indul a táboroztatás, 
és ez érvényes a következő turnusokra is. 
Ács Anikó jóvoltából az eszközök is bővül-
tek, a kültéren kosárlabda palánk, az épület-
ben pedig egy léghoki asztal kínál izgalmas 
szórakozást az ügyes kezű táborlakóknak. 
Szász József alpolgármester a Kerületgaz-
dák szerepéről beszélt, akiknek az üzemel-
tetésben jutott főszerep. Elmondta, hogy 
már néhány éve állandó stábbal működte-
tik a tábort. A programok kialakításában 
egy kis gondot okoz a szomszédos Konrád 
Ferenc Uszoda kiesése, de megpróbálták 
más programokkal – például állatvédelmi 
előadásokkal és más érdekességekkel – ki-
tölteni azt az időt, amelyet az uszodában 
töltöttek volna. Ugyanebből a célból még 
beszereztek új játékokat is. A programot 
az utolsó pillanatig próbálták kiszélesíte-
ni, amelyhez segítséget is kaptak például a 
Kábítószerügyi Egyeztető Fórumtól. Szász 
József az általuk felajánlott játékokkal érke-
zett a megnyitóra.

A TÁBOR MŰKÖDÉSÉRŐL AZ EGYIK 
TÁBORVEZETŐT, DRAGOVICS 
BENEDEKET KÉRDEZTÜK.
– Kollégámmal, Urbán Gergellyel ketten heti 
váltásban vezetjük a tábort egész nyáron.

– HOGYAN KÉPZELJÉK EL A SZÜLŐK A 
TÁBOR EGY NAPJÁT?
– A gyerekeket reggel 7 és 8 óra között fo-
gadjuk. A nap folyamán birtokba vehetik a 
hatalmas fák által árnyékolt udvart, de min-
den napra jut tervezett program is. A gyer-
mekek felügyeletét 12 pedagógus kollégánk 
biztosítja, akik saját programokkal – kéz-
műves foglalkozásokkal, sporttal, kvízekkel, 
tánccal – készülnek a gyerekek szórakozta-
tására, de vannak külsős programszerve-
zők is, akik érdekes produkciókat hoznak 
a táborba. Lesz Misi bohóc, ellátogatunk a 
Tanyaudvarba, és minden pénteken egész 
nap ugrálóvár áll a gyerekek kifogyhatatlan 
energiájának levezetésére.

Hurrá, nyaralunk!
A János utcai napközis tábor június 10-én megnyitotta kapuit, és 
egészen augusztus végéig szeretettel és változatos programokkal 
várja a táborozni vágyó diákokat.

Az egyik új játék, 
a „léghoki”

Reggeli bejelentkezés

A konyhában már kora 
reggeltől készülnek a 
finom falatok

A két táborvezető 
nyitás előtt bejárta a 

tábor területét
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Ács Anikó alpolgármester köszöntötte a megjelent védőnőket, akik-
kel kapcsolatban mindig elfogult kissé, hiszen édesanyja is védőnő 
volt. Néhány mondatos köszöntője után Kovács Péter polgármester 
is méltatta a védőnők munkáját, de az a hálátlan feladat jutott neki, 

hogy közölje, a védőnők ügyében csatát vesztettek. Ács Anikóval 
vállvetve foggal-körömmel ragaszkodtak ahhoz, hogy a kerületek 
védőnői szolgálatai megmaradjanak a kerületek hatáskörében, de 
érveik nem találtak támogatásra. Így számukra érthetetlen, és az 
illetékesek által meg nem magyarázott okból július 1-jétől a kerü-
leti védőnői szolgálatok átkerülnek a kórház főigazgatósághoz. A 
tárgyalások során azt az ígéretet kapták, hogy a védőnők ebből sem-
mit nem fognak megérezni, hiszen mindenki ugyanott és ugyan-
úgy folytathatja tevékenységét, mint eddig. A kis helyi ünnepség 
másnapján ment a kerület küldöttsége az átadás-átvétel részlete-
inek megbeszélésére, de ez a tény kissé beárnyékolta a védőnők 
ünnepét. A polgármester megígérte, hogy a további tárgyalásokon 
is azt az álláspontot fogják képviselni, hogy a „cégtábla átfestése” 
után is minden védőnő azt a munkát, ott és ugyanannyi fizetésért 
tudja majd végezni, mint korábban. Szó volt arról is, hogy a szak-
rendelők is a védőnői hálózat sorsára jutnak, de ezt a csatát sikerült 
megnyerni. A rendelők maradnak kerületi fenntartás alatt.

Ács Anikó is elmondta véleményét az esetről. Kifejtette, hogy őt 
személyesen kissé elkeseríti ez a döntés, hiszen a védőnői szolgálat 
kerületünkben gördülékenyen működött, nem volt ok arra, hogy 
elvegyék az Önkormányzattól. Elmondta, hogy teljesen átéli a vé-
dőnők szorongását és bizonytalanságát, de a jövőben is igyekeznek 
védeni az érdekeiket.

Végül dr. Kiss Marianna, a Kertvárosi Egészségügyi Szolgálat fő-
igazgatója köszöntötte a védőnőket, és mondott köszönetet egész 
éves munkájukért. 

A napi aktualitások bejelentése után elismeréseket nyújtottak át a 
védőnőknek, amely egy borítékból és egy csokor virágból állt, majd 
egy finom ebéd következett.

Családjaink 
egészségének őrei
Magyarországon mindig is híres volt a védőnői 
hálózat, amely hazánkban – sok környező or-
szágot megelőzve, és azoknak mintául szolgál-
va – már 1915-ben megalakult. Mottójuk – amely 
összefoglalja feladatukat is – már 108 éve válto-
zatlan: Védőnők az egészséges, boldog családo-
kért. Tiszteletükre június 13-án, a védőnők nap-
ján, az Önkormányzat ünnepséget rendezett a 
Táncsics utca 10-alatti Civil Házban.

A rendezvény kellemes szín-
foltja volt a Rácz Aladár Zeneis-
kola művésztanárainak mini 
koncertje, amelyben Tomhauser 
Noémi, Válóczi Ildikó és Tóthné 
Horváth Alexandra működött 
közre, kiegészülve az ünnep-
ség meglepetésvendégével, Jász 
András szaxofonművésszel. 
Mindenki számára emlékeze-
tes marad a három hölgy bra-
vúrszáma, amikor hárman, egy 
csellón, három kézzel adták elő 
Ravel Boleróját.

MÉSZÁROS TIBOR  
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Június 21-ének reggelén, a Lemhényi Dezső Általános 
Iskola udvarán összegyűlt diákok számára is véget ért 
a tanév. A végzős osztályok tanulói már előző héten 
átvehették bizonyítványaikat, hogy zavartalanul iratkoz-
hassanak be a középiskolákba, gimnáziumokba, most 
pedig a kisebbek számára szólalt meg az ünnepélyes 
csengőszó. 

A jeles alkalmon 
az Önkormány-
zat képviseleté-
ben megjelent 
Kovács Péter 
polgármester, 
valamint Szász 
József és Ács 
Anikó alpolgár-
mesterek. Az Észak-Pesti Tankerületi Központ képviseletében Ko-
vács Katalin tankerületi igazgató is részt vett az évzárón. 

A Himnusz eléneklése után a legkisebbek, Kováts Karina, Czö-
vek Balázs, Nemes Nagy Anna és Kökény Márk elsős tanulók ad-
ták elő rövid műsorukat a vakációval kapcsolatban. Ezt követően 
Bodvánszky Lorina második osztályos diák mondott verset, majd 
pedig az angol nyelvé lett a főszerep. Az iskola angol énekkara, 
Béni Zsuzsanna betanításában a Goodbye Song című dalt adták elő. 
Őket Horváth Szofi és Melhem Dána követték egy angol nyelvű 
vers előadásával. 

A diákok műsora után Kovács Péter – aki valaha szintén az in-
tézmény tanulója volt – köszöntötte a diákokat, pedagógusokat és 
szülőket. A polgármester beszédében méltatta a leköszönő Dienes 
Anna igazgatót, akinek 16 éves kemény munkája nyomán a Lem-
hényi a kerület egyik legjobb általános iskolájává válhatott. Az in-
tézmény 426 diákjának tanulmánya átlaga 4,63, magatartási átlaga 
pedig 4,47. Az iskola a különböző kompetencia-mérések során is 
magasan az átlag felett teljesített, rengeteg kitűnő tanulóval büsz-
kélkedhet és a tanulmányi, sport és egyéb versenyeken is siker-
rel szerepel. Az iskola pedagógiai programjában kiemelt szerepet 
kapott az angol nyelv oktatása. Ennek eredményeként négy diák 
már középfokú, egy tanuló pedig felsőfokú nyelvvizsgát szerzett. A 
„Magyarország jó tanulója, jó sportolója” címet Decsi Linda kapta 
Decsi István vívó mesteredzőtől. Farkas Lilla, az iskola már vég-
zett, azóta egyetemista diákja nosztalgikus emlékekkel köszöntötte 
a tanévzáró résztvevőit. 

Az iskola tanulói nem csak a 2022-23-as tanévtől vettek búcsút. 
Megható beszéddel köszönt el az intézménytől, a diákoktól a kollé-
gáktól és a szülőktől Dienes Anna igazgatónő, aki több, mint más-
fél évtizedig irányította az intézményt. Munkája elismeréseképpen 
a pedagógusoknak adható legmagasabb állami kitüntetésben, az 
Apáczai Csere János-díjban részesült. Áldozatos munkájáért a 
tantestület nevében Grániczné Juhász Emese és Majzik László, a 
Szülői Munkaközösség nevében pedig Pintér Pámer Krisztina kö-
szöntötte mindenki Anna nénijét. 

Az ünnepség végén a gyerekek saját termeikben gyűltek össze, 
ahol az osztályfőnökök kiosztották a bizonyítványokat. 

GUETH ÁDÁM

Évet zártak a Szent-Györgyiben is
Június 23-án, a Szent-Györgyi Albert Általános Iskola 
új épületének tornatermében is lezajlott a tanévzáró 
ünnepség. Az iskola negyedikes diákjai elköszöntek a 
Csömöri út 142-től, hogy szeptemberben ők is a felső-
sök között, a régebbi épületben folytassák tanulmá-
nyaikat. 

Az iskola énekkara több ízben színesítette a műsort, például az 
Újra itt van a nagy csapat című slágerrel, vagy A Pál utcai fiúk című 
musical Grund című dalával, de nem maradhatott el az iskola in-
dulója sem. Az elköszönő diákok nevében Ficzere Gréta mondta el 
gondolatait. 

Tóth András igazgató ismertette az intézmény által elért tanulmá-
nyi eredményeket. Az alsósok számos nehézséget leküzdve (CO-
VID-járvány, távoktatás) jutottak el az év lezárásának ünnepélyes 
pillanatág. A kemény munkában a tanulók és pedagógusok mellett 
nem elhanyagolható a szülők és rokonok támogatása, segítsége 
sem. Az igazgató úr felhívta a tanulók figyelmét a nyári vakáció 
alatt rájuk leselkedő veszélyekre, melyek kellő körültekintéssel 
kivédhetők. Az évzárón megemlékeztek az iskola közelmúltban 
elhunyt oktatójáról, a csupaszív énektanárról, Csery Csilláról, akit 
gyászoló szülei és lánya képviselt az ünnepségen. Az iskola tovább-
ra is szeretetben őrzi emlékét, az intézmény legrangosabb kitünte-
tését a Szent-Györgyi-díjat ítélte oda számára. 

Az intézmény rengeteg kiváló tanulóval és eredményes sporto-
lóval büszkélkedhet. A kitűnő tanulmányi eredményt elért diákok 
száma idén 95 volt. Díjakban részesültek azok a szülők, akik ötlete-
ikkel, segítségükkel támogatták az intézmény munkáját. A Konrád 
Ferenc Jó Tanuló – Jó Sportoló díjak átadásában az elismerés né-
vadója, az olimpiai bajnok vízilabdázó özvegye, Konrád Ferencné 
segédkezett. Kiváló sporteredményekért többen részesültek Csatá-

ri József-díjban. Az elismerés 
névadója, a kétszeres olimpiai 
bronzérmes birkózó maga is a 
kerület lakója, az intézmény di-
ákja volt valaha. A díj átadásá-
ban Majsai Károly, paralimpiai 
ezüst- és bronzérmes asztalite-
niszező segédkezett. A jó tanu-
ló díj Tamási Áron nevét viseli, 
aki korábban az intézmény név- 
adója volt, melynek kiosztását 
a szülői munkaközösség veze-
tője, dr. Gróf Krisztián segítet-

te. Az iskolát és az ott folyó tevékenységet 
Szatmáry László önkormányzati képviselő 
méltatta, kiemelve a magas szintű oktatás 
mellett az intézményben folyó kulturális 
tevékenységet is. Végül zárásként a diákok 
rövid bábjátékban elevenítették meg Petőfi 
Sándor Anyám tyúkja című versét, vala-
mint bemutattak egy vakációra hangoló 
vidám, táncos bábműsort is.

GUETH ÁDÁM

Tanévzáró a Lemhényiben

Szatmáry László
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Az első napon a Folksz zenekar fellépésével 
kezdődött a borünnep. Kicsit lassan népe-
sedett be a színház előtti tér, hiszen péntek 
még munkanap, de a 18 órakor kezdődött 
koncertnek már volt hallgatósága. Majd 20 
órakor Szabó Csilla intézményvezető üdvöz-
lő szavai után Kovács Péter polgármester 
már sokakhoz intézhette szavait, amikor 
megnyitotta a Vingardiumot. Örömmel álla-
pította meg, hogy az 5. alkalommal megren-
dezett borünnep megerősödve, állandó szín-
vonalat kínálva a nyárelő egyik legfontosabb 
kerületi rendezvényévé nőtte ki magát. Pe-
dig a kezdetekkor mind benne, mind a ren-
dezőkben volt némi aggodalom, hogy lesz-e 
elég borász, lesz-e elég látogató a Vingardi-
umon. Ma ez a kérdés már föl sem merül. 

Ezután a rendezvény ötletgazdája és 
főszervezője, Harsányi Gábor emlékezett 
vissza arra az Erzsébet-ligeti sétára, amikor 
feleségével kéz a kézben, szinte egyszerre 
támadt az a felismerésük, hogy ezt a hely-
színt az Isten is borfesztiválra teremtette. 
Nagyon könnyű volt az együttgondolkodás 
a tokaji Harsányi Pincészet, az Önkor-
mányzat és a Színház között. Ezt nyilván 
elősegítette, hogy a Harsányi házaspár ke-
rületünk lakója. 

A rendezvény főszponzora Papp András, 
a Manna élelmiszerbolt hálózat tulajdonosa 
kertvárosi jelenlétük-
ről beszélt, remélve, 
hogy a májusban 
megnyitott első üz-
letüket továbbiak is 
követik.

Szatmáry Kristóf 
pedig ezúttal nem 
országgyűlési kép-
viselőként, hanem 
pincetulajdonosként 
lépett a színpadra, 
de hangsúlyozta, 

saját pincészetéről ezúttal egy szót sem 
kíván mondani, csupán meg szeretné kö-
szönni mindazoknak, akik jelenlétükkel, 
munkájukkal, aktív részvételükkel hozzá-
járultak ahhoz, hogy ez a borfesztivál létre 
jöjjön. Elmondta, szívesen támogatta ezt a 
kezdeményezést, amely kerületünket visz-
szavonhatatlanul feltette a borfesztiválok 
térképére. Végül pedig – a jól ismert vi-
rágokkal kapcsolatos közmondást kissé a 
borfesztiválhoz igazítva – kijelentette, hogy 
aki borfesztiválra jár, az rossz ember nem 
lehet. Ezután pedig a Konyha zenekar nagy-
koncertje zárta az első napot.

A borról szólt minden
Június harmadik hétvégéje a minőségi borok kedvelőinek kínált két-
napos programot az Erzsébet-ligetben. A borkóstolás örömét azon-
ban nem önmagában kellett élvezniük a Ligetbe látogatóknak, hiszen 
az egyéb gasztronómiai kínálat, az egész Ligetet betöltő gyermekfog-
lalkoztató és folyamatos színpadi műsor is színesítette a kínálatot, 
még ha a főszerep ezúttal vitathatatlanul a boroknak jutott is.

Másnap a színpadon az Open Mic Buda-
pest csoporthoz tartozó előadók váltották 
egymást a színpadon. Amíg pedig ők szusz-
szantak egyet, a Bluebird és a Dirty Canvas 
koncertje szórakoztatta a közönséget. Ki-
emelkedő élmény volt Vári Attila és társu-
lata, a Varidance együttes táncprodukciója, 
amelyben sok utalásra lelhettünk a pincék-
kel, a borral, és a túlzott alkoholfogyasz-
tással kapcsolatban is. Amíg a színpadon 
szünet nélkül folyt az előadás, a Ligetben 
mindenfelé koccintások csengése írta fölül 
az „élet zaját”, jelezve, hogy itt most nem 
egy egyszerű kültéri rendezvény zajlik, ha-
nem a minőségi borok és a kulturált borfo-
gyasztás bemutatása.

MÉSZÁROS TIBOR       
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Jaguar találkozó 
a Kertvárosban
Június 17-én az Erzsébet-ligetben tartotta találkozóját 
a Magyar Jaguar Club. A programra több mint húsz 
jármű érkezett, közöttük számos oldtimer autó is, 
melyek igazi muzeális értéket képviselnek. 

A United slágeréből megismert hófehér Jaguar sem maradhatott 
el, ám mint kiderült, a Jaguarok sokféle színben készültek a márka 
lelkes rajongói számára. A találkozó felkeltette Kovács Péter pol-
gármester és Ács Anikó alpolgármester érdeklődését is. A polgár-
mester köszöntötte a megjeneteket, majd egyesével kérdezte végig 
a büszke tulajdonosokat járművükről, akik lelkesen meséltek ked-
vencükről. Kovács Péter szerint, akinek Jaguarja van, az nagyon vi-
gyáz is rá, ugyanakkor egy ilyen „nagymacskával” teljesen más él-
mény autózni. Vámos-Hegyi Attila, a klub társelnöke, az oldtimer 
szekció vezetője ajándékokkal kedveskedett a polgármesternek, 

Kovács Péter és 
Vámos-Hegyi Attila

köztük a klub 25 éves jubileumi 
évkönyvével. 

A Magyar Jaguar Club több 
ponton is kötődik a XVI. kerü-
lethez. Első elnöke dr. Pallay 
Miklós a Kertvárosban lakott, 
ügyvédként dolgozott, és ma 
is vannak olyan kerületi lakó-
társaink, akik oldtimer Jaguar 
tulajdonosok. A Magyar Jaguar 
Club rendszeresen szervez ha-
sonló programokat szerte az 
országban. A tagok közül sokan 
civilben is autókkal foglalkoz-
nak, és a klub igyekszik techni-
kai és egyéb segítséget adni a tagjainak és az érdeklődőknek is. A 
programot a Vingardium Borligettel egyidőben rendezték meg, így 
lehetőség nyílt arra, hogy a csodás autók mellett némi borral vagy 
fröccsel is felfrissüljenek az odalátogatók, a sofőrök pedig alkohol-
mentes borokat is kóstolhattak. 

GUETH ÁDÁM

Sárgán 
villog
Olvasóink közül so-
kan jelezték, hogy 
tenni kellene valamit 
a Veres Péter út és 
Baross Gábor utca 
találkozásánál műkö-
dő, az utóbbi időben 

rapszodikus rendszertelenséggel sár-
ga villogóra váltó közlekedési lámpa 
rendbe tétele érdekében. 

A helyzetet bonyolítja, hogy azok, akik 
akkor hajtanak rá a sínekre, amikor a 
HÉV-szerelvény még a távolban sem látha-
tó, olyan sokáig kénytelenek várni a Veres 
Péter útra fordulásra, hogy addigra megér-
kezik a HÉV, és veszett sípolással próbálja 
leüldözni a sínen rekedt rémült autósokat. 
A Budapest Közút Zrt.-nél próbáltam érdek-
lődni, de átirányítottak a hibabejelentő ol-
dalra, ahova a nyomtatvány kitöltése után a 
„Leírás” rovatba az alábbi bejegyzést tettem:

A XVI. kerület Baross Gábor utca és Veres 
Péter út találkozásánál lévő, a HÉV-átjáró 
közlekedését irányító lámpa hetek óta napi 
gyakorisággal spontán sárgán villogóra vált. 

Ha pedig véletlenül éppen működik, a Ba-
ross Gábor utcából az Örs vezér tere felé 
kétszer egymás után adja a fordulóknak a 
zöld jelzést. Ez a pont a kerület egyik leg-
forgalmasabb átjárója, nagy átmenő forga-
lommal. Ha a lámpa sárgán villog, a Veres 
Péter út nagy forgalma miatt csak hosszú 
várakozás után, az ott közlekedők kegyelmé-
ből lehet kifordulni. Ráadásul két sávnak, az 
egyenesen menőknek, és a Baross Gábor ut-
cára fordulóknak is előnyük van a kénysze-
rűségből a síneken várakozókkal szemben. 
Magam kétszer voltam szemtanúja annak, 
hogy a Cinkota felől érkező HÉV-szerelvény-
nek meg kellett állnia, mert akik akkor haj-
tottak a sínekre, amikor a szerelvény még fel 
sem tűnt a láthatáron, nem tudták elhagyni 
a pályát, mert nem engedték ki őket a Veres 
Péter úton közlekedők. Lapunkhoz, a XVI. 
kerületi újsághoz egyre több kérdés érkezik, 
hogy mikor rendeződik ez a helyzet. Erre 
kérnek választ a XVI. kerület lakói.

Az észlelés időpontjaként beírt dátum – 
mivel csak egy ilyen beírását teszi lehetővé 
a nyomtatvány – a hiba kezdetét jelöli.
Köszönettel: 

MÉSZÁROS TIBOR főszerkesztő

Lapzártánk után válasz érkezett az illetékesek-
től, amelyben tájékoztatnak, hogy mivel a hiba a 
HÉV-kapcsolatot is érinti, a kivizsgálás hosszabb 
időt vesz igénybe. Reméljük, augusztus 2-án be 
tudunk számolni az eredményről. M.T.

KÖZLEMÉNY AZ 
ORVOSI ÜGYELETEKRŐL

2023. augusztus 1-jétől a Központi 
Diszpécserszolgálat 06-703-703-104-es 

telefonszáma megváltozik.
Mivel az Országos Mentőszolgálat 

fokozatosan átveszi az ország ügyelete-
it, a fenti telefonszám megszűnik.

Augusztus 1. napjától kezdődően 
az ORVOSI ÜGYELETET a 

06-70/810-5243-as 
telefonszámon lehet elérni.

Dr. Kissné dr. Legeza Zsuzsa
az Országos Orvosi Ügyelet Nonprofit Kft. ügyvezetője

ORSZÁGOS ORVOSI ÜGYELET EGÉSZ-
SÉGÜGYI SZOLGÁLTATÓ

KÖZHASZNÚ NONPROFIT KORLÁTOLT 
FELELŐSSÉGŰ TÁRSASÁG
4031 Debrecen , István út 6.

Telefon: 06-52/783-511  
e-mail: titkarsag@orvosiugyeletkht.hu
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Szabó Csilla intézményvezető és Ko-
vács Péter polgármester köszöntője után 
Georgia, Mongólia, az Amerikai Egyesült 
Államok és Magyarország táncművészei 
mutatták be műsorukat. A táncot ne-
héz írásban megjeleníteni, de azért any-
nyit mindenképpen el kell mondanunk 
– maximálisan elismerve a többi fellépő 
világszínvonalú produkcióit –, hogy idén 
a szenzációt Georgia szállította. Az egé-
szen elképesztő fizikumú, azonos tánctu-
dású férfitáncosai a gravitációt semmibe 
véve röpködtek a levegőben, miközben a 
hölgyek légies eleganciával, és egymás-
sal szinte hihetetlen összhangban együtt 
mozogva hosszú időre emlékezetes él-
ményben részesítették a közönséget. Az 
Arsiani Ajarai Állami Akadémia Ének- és 
Táncegyüttese és a Sivasakti Kalánanda 
Táncszínház művészei mutatták be ezt a 
színpadi varázslatot.

A Brigham Young Amerikai Néptánc-
együttes egy fiatalos, nagyon lendületes, 

rendkívül vidám hepeninget szolgált fel a 
közönségnek. A női elegancia, szépség és 
szenvedély sugárzott Lippai Andrea és Pi-
rók Zsófia flamenco bemutatójából. Lippai 
Andrea – megtartva a flamenco mozgásele-
meit, de nem a hagyományos zenét használ-
va mutatta be ennek a tradicionális spanyol 
táncnak egy a XXI. századba beillesztett új 
arcát. A mongol népművészetből Batarjaav 
Erdene Tsogt és Bolormaa Purevjav muta-
tott be néhány részletet. A sámánisztikus, 
torokhangon megszólaltatott ének külön-
leges, misztikus világot költöztetett a Szín-
házba. A Tököl Táncegyüttes pedig gyönyö-
rű népviseletben előadott, profi tánctudást 
igénylő produkcióval vette ki részét a gála 
műsorából. További beszámoló helyett az 
elmondottak álljanak itt képekben. 

MÉSZÁROSTIBOR

Mucsi János táncművész, koreográ-
fus már a 28. Duna Karnevált ren-
dezte meg idén, melynek fő hely-
színe a Margitszigeti Szabadtéri 
Színpad, de az utolsó 12 alkalom-
mal az Erzsébetligeti Színháznak 
is jutott egy fejezet a Duna Karne-
vál forgatagából. Így volt ez idén is, 
amikor a Lánchíd táncgála fellépői-
nek tapsolhattak a XVI. kerület lakói.

Lánchíd táncgála

A rendezvényt idén is a Duna-karnevál 
XVI. kerületi gálaműsorának állandó 
szponzora, az OTP Bank támogatta.
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CORVIN MŰVELŐDÉSI HÁZ - ERZSÉBETLIGETI SZÍNHÁZ
1165 Budapest, Hunyadvár u. 43/C

+36 1 401 3060 • info@kulturliget.hu 
kulturliget.hu • facebook.com/kulturliget 

www.kulturliget.hu                facebook.com/kulturliget                instagram/erzsebetligetiszinhaz

Jön-jön-jön!
Augusztusi ajánlónk 

08.17. csütrötök
ZOLIO ART JAZZ

08.18. péntek
ICECREAM SUPERSESSION

08.24. csütörtök
OPEN MIC BUDAPEST

08.25. péntek
PADAM - KÁRÁSZ ESZTER

08.26. szombat
LIMO - ROSSZ VERSEK

08.31. csütörtök
ZRINYI POP

Kedves Látogatóink!
Az Erzsébetligeti Színház

július 17. és augusztus 13. között 
a látogatók előtt ZÁRVA TART!

Augusztus 14-től ismét várjuk Önöket!
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Nyári hangulatok
Június 12-én, az Önkormányzat Kovács Attila Galéri-
ájában gyűltek össze a Corvin Művészkör alkotói. A 
Nyári hangulatok című tárlat július 5-éig tekinthető 
meg, a kiállított műremekek pedig nagyszerűen adják 
vissza az év legforróbb évszakának pillanatait. 

Az egybegyűlteket Kovács Péter polgármester köszöntötte, a ki-
állítást pedig Terdik Szilvia, a Művészkör vezetője nyitotta meg, 
bemutatva az alkotásokat és azok különlegességeit. A Művészkör 
kiállításain egyre változatosabb darabokat láthatunk, melyben min-
den művész a maga egyéniségét szövi bele a képekbe. A tárlat kiál-
lított darabjai közül több kötődik szorosan a vízhez, a vízparthoz, 
mely látványában is hűsítő hatást kelt. A Corvin Művészkör a kö-
zelmúltban kötött együttműködési megállapodást a Krúdy Gyula 
Irodalmi Körrel, melynek Krúdy bronzérmes, Nívó-díjas művésze, 
Csép Rózsa saját verseit szavalta el.

A kiállító művészek: Andó Csilla, Andrée Annamária, Ágoston 
Éva, Árva Gabriella, Balla Gemma, Czine Attila, Dékány Zsóka, Gy. 
Erdei Júlia, Herbélyné Eleonóra, H. Márkus Rozália, Jóvér József, 
Lénárt Katalin, Liszi János, Márta Istvánné Dóra, Mudrák Regős 
Ágnes, Sorki Dala Andor, Varró Andrea. 

GUETH ÁDÁM

Június 16-án, otthonában köszöntötte Kovács Pé-
ter polgármester KOVÁCS GYÖRGY ISTVÁNNÉT 
90. születésnapja alkalmából. 

Anna néni 1933-ban, 
Moszkvában látta 
meg napvilágot. Fi-
atalon élte meg a 
II. világháború és a 
német bombázások 
poklát. Szülei a há-
borúban életüket ve-
szítették, ezért roko-
nai nevelték tovább. 
Moszkvában ismerte 
meg későbbi férjét, 
ám a Szovjetunió 
szigorú törvényei tiltották, hogy saját állampolgáraik külföldivel 
kössenek házasságot. Anna néni követte szerelmét Magyarország-
ra, kiutazását pedig Vorosilov marsall engedélyezte. Ironikus mó-
don Sztálin halála után már törvényesítették a szovjet állampolgá-
rok és a külföldiek házasságát, ám Magyarországon ez továbbra is 
tilos maradt. Anna néni és élettársa végül egy befolyásos párttag 
segítségével köthették meg a frigyet. Több híres emberrel találko-
zott, egy alkalommal táncra kérte fel az Aranycsapatból ismert Bu-
dai László, a magyar állampolgárságot igazoló okmányokat pedig 
Göncz Árpád köztársasági elnöktől vehette át. 

Két fia született, van négy unokája és hat dédunokája is. Házior-
vosként praktizáló unokája még idejében észrevett rajta egy súlyos 
betegséget, így korán megkezdhették az életmentő kezelést. Anna 
néni azóta jó egészségnek örvend, kiválóan beszél magyarul, életé-
ről és szeretteiről pedig szívhez szólóan mesél az érdeklődőknek. 
A hosszú élet titkának a szerető családot és jó barátokat tartja. A 
sokat megélt, mégis örökifjú hölgy megígértette a polgármesterrel, 
hogy ellátogat Moszkvába, a világ legszebb fővárosába. Anna néni 
optimizmussal tekint a jövőbe és szeretettel várja a polgármestert 
95 születésnapján is. Bízik abban is, hogy a szomszédban folyó 
háborúskodás is véget ér, és másoknak már nem kell megélnie 
mindazt, amit a világégés alatt ő elszenvedett. Isten éltesse sokáig!

GUETH ÁDÁM

A helyenként kifejezetten humoros, máskor 
megható történetek közben a művésznő 
dalbetétekkel igyekezett a hallgatóság ked-
vében járni. A többi között felcsendült Edith 
Piaf Mylord című dala, illetve a Hova tűnt a 
sok virág című háborúellenes dal is. Utóbbit 
a hazai közönség leginkább talán Marlene 
Dietrich és Mezei Mária előadásában ismer-
heti. A dal az ’50-es évek Amerikájában szü-
letett, mintegy tiltakozásul a korszak hideg-

Sztárvendég a Borostyánban
Június 15-én rendhagyó programon vehettek részt a Borostyán 
Nyugdíjas Klub látogatói. A klub gondnoka, Zánkai Gabriella ven-
dége ezúttal Paor Lilla előadóművész, műsorvezető volt, aki a 
zenei műsor mellett saját életének fejezeteiből mesélt az egybe-
gyűlteknek. 

háborús légköre ellen. Lilla a 
tőle megszokott eleganciával 
és optimizmussal idézte fel 
élete pillanatait. A közönség 
megtudhatta, hogy adott kon-
certet törött foggal és hogyan 
alakult ki (részben egy orvosi 
kezelés hatására) a művésznő 
jellegzetes orgánuma, mely 
ideális a sanzonénekléshez. 
A műsor végén a Klub vendé-
gei is feltehették kérdéseiket, 
valamint közös képeket ké-
szíthettek a művésznővel és 
dedikáltathattak is. 

GUETH ÁDÁM
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A Kertvárosi Helytörténeti Gyűjtemény Ve-
res Péter úti központi épületében Kerületünk 
múltja címmel állandó kiállítás ismerteti az 
öt elődtelepülés XVI. kerületté válásának 
történetét, bemutatva a kiemelkedő egyéni-
ségeket, nevezetes épületeket, eseményeket 
és a múlt tárgyi emlékeit. Van azonban egy 
időszaki kiállítási is az épületben – Múltbeli 
utazás a Kertvárosban –, amely nagyrészt a 
Szilas-patak mentén és a kerület más pont-
jain felszínre került gazdag régészeti lele-
tekből mutat be egy válogatást, bizonyítva, 
hogy a patak melletti ártérnek szinte a kez-
detek óta mindig voltak lakói.

A Cinkotai Tájház a földművelésre és ál-
lattenyésztésre épülő falusi élet emlékeit 
őrzi. Mivel a török hódoltság után hosszú 
ideig lakatlan területet a mai Szlovákia te-
rületéről telepítették be, elsősorban az on-
nan importált életforma emlékeit őrzi. A 
zömmel evangélikus szlovákság viseleteit, 
a célszerűség parancsai szerint berendezett 
lakó- és gazdasági épületeit, szoba és kony-
haberendezését tárja az érdeklődők elé. Ezt 
egészítette ki a Corvin Művészkör időszaki 
kiállítása a fedett szín alatt.

A harmadik helyszín pedig a Tóth Ilonka 
Emlékház volt, ahol óránként vetítették a 

Szabadnak születtem című rövidfilmet, amely 
a koncepciós per áldozatául esett árpádföldi 
születésű orvostanhallgatóra emlékezik. Az 
érdeklődők megtekinthették Tóth Ilonka 
korhűen berendezett szülőházát, és a szü-
lőház mellett lévő oktatási központban a per 
tárgyalótermét, amely sok emberéletet köve-
telő diktatúra nyomasztó hangulatát idézi.

Az említett helyeket természetesen nem 
csak a Múzeumok Éjszakája idején lehet 
felkeresni, előzetes telefonos egyeztetést 
követően (06-1-604-8342) munkaidőben 
mindhárom helyszín látogatható. 

MÉSZÁROS TIBOR

Múzeumok éjszakája
Szent Iván éjjele más, mint az év többi egyszerű éjszakája. Körül lengi 
valami misztikum, valami ősi, titokzatos, nem a materiális világból ere-
dő vonzerő. Aktivizáló ereje sokakat arra késztet, hogy ne a pihenést, ha-
nem valami különleges élmény keresését válasszák. Erre minden évben 
kitűnő lehetőséget kínál a Múzeumok Éjszakája, amikor közel 400 intéz-
mény 2000 programja csalogatja a kultúra szerelmeseit ezen a miszti-
kus éjszakán. A rendezők jól tudják, a kultúra közösséget épít, lelkesít, 
és energiát ad.  Ebből soha nem marad ki a Kertvárosi Helytörténeti és 
Emlékezet Központ sem. Az intézmény mindhárom helyszínén 18 órától 
23 óráig óránként induló tárlatvezetéssel várta az érdeklődőket.  
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Nagyon nehéz a különböző beállítottságú 
újságok híreiből kihámozni az igazságot, 
de egy biztos, a kormány a „Babarczy külö-
nítményt” elfogó akciójának ártatlan áldoza-
tai is lettek. A Teleki kormány lemondott, 
a kormányzó azonban nem fogadta el a le-
mondást. Teleki az események után a Nem-
zetgyűlésben így interpellált: 

Nemzetgyűlési Napló 1920. november hó 
15-én. Részletek gróf Teleki Pál miniszter-
elnök interpellációjából.
(…) Ez rámutat arra is, hogy kell, hogy a dol-
gok megítélésében mérséklettel járjunk el, és 
kell, hogy csak a tények ismerete alapján be-
széljünk akkor, amikor olyan események tör-
ténnek és olyan időkben vagyunk, hogy min-
den esemény felizgathatja a közhangulatot. 
Tehát akkor törekedjünk az igazságra. (…)
Most rátérek arra, hogy hogy történhetett ez a 
dolog, bár előre kijelentem, hogy teljes felvilágo-
sítást adni a t. Nemzetgyűlésnek a mai pillanatban még nem vagyok 
képes. (…) nekem tudomásomra jutott az, hogy az Ehmann-telepen 
lévők között — nem az összesek között, hiszen ez egy óriási nagy telep, 
de egyesek között, akik ott vannak — és a Britannia között bizonyos 
összefüggések vannak, jelesül épen a Babarczy különítmény között.
(…) szükségesnek láttam az Ehmann-telep pacifikálását. Egy óra volt, 
ha jól emlékszem, —- de lehetett ½ 1 is — amidőn én erre nézve 
a honvédelmi miniszter úr útján rendeletet adtam ki. Külön azt is 
megmondtam s a rendelkezés úgy történt, hogy olyan vezető menjen 
ki, aki elég magas rangban van ahhoz, hogy tőle a dolog lebonyolítása 
rendben remélhető legyen és hogy akkora erő menjen ki, amely bizto-
sítja azt, hogy baj ne lehessen, mert az volt a nézetem, amely idebent 
bevált, hogy minél nagyobb erővel lépünk fel, annál kevesebb veszély 
van az összetűzés tekintetében. 
Nem tudom, hogy mi okból várták be az esthomályt — erre nézve 
folyik a vizsgálat — és miért nem történt az Ehmann-telepnek ez 
a pacifikálása a napvilágnál, mert ez mindenesetre előnyösebb lett 
volna és épen azért is adtam ki egy órakor ezt a rendeletet, hogy nap-
pal történhessék meg a dolog. Itt bent csak azért nem történhetett ez 
meg napvilágnál, mert attól kellett félni, hogyha esetleg eldördül egy 
lövés, és arra egy válasz, ez az utcán járó-kelőkre nézve is veszélyes-
sé válhatott volna. Én ezzel kitettem ugyan magamat — tudatosan 
—- annak, hogy egyesek meg fognak szökni — Babarczy maga meg 
is szökött — de, mondom, tudatosan tettem ki magam ennek azért, 
mert azt gondoltam, hogy inkább magamra veszem azt a felelősséget, 
hogy egyesek megszöknek és majd később kézre kerülnek, mint hogy 

ártatlan emberek, utcai járókelők ott esetleg 
megsebesüljenek.
(…)Én később megtudtam azt, hogy az Eh-
manntelep igen nagy telep és — ezt akarom 
elsősorban leszögezni — hogy ott különböző 
instrukciók és alakulatok voltak. Voltak pl. 
az Ehmann-telep közelében civil menekültek 
is elhelyezve, de nem áll az, hogy mindezek 
összekeverten lettek volna ott. Volt ott az Ado-
nyi-különítmény, amely a Babarczy-különít-
ménnyel együtt volt. Ezek a különítményfélék, 
amelynek a közül a Babarczy félének a létezé-
se egyáltalában illegális volt, a másik pedig egy 
leszerelésben lévő és részben már leszerelt ins-
titúció. Ezenkívül nem tudom, hogy zászlóalj, 
vagy más formációban-e, de munkásszázadok 
is voltak ott, amelyek menekültekből állanak, 
akik a hadsereg szolgálatába léptek, mert nem 
léphettek máshova és akiket, minthogy a ren-
des, fegyveres szolgálatra elegendő ember volt, 
munkásosztagokba osztottak be, avégből, hogy 

megélhessenek s ezek erdei munkára járnak ki. (…)”

Pesti Hirlap 1920. november 17. 
„Hivatalos jelentés az Ehmann-telepi eseményekről. 
A Magyar Távirati Iroda jelenti: Úgy a sajtóban, mint a nemzet-
gyűlésben támadások hangzottak el az Ehmann-telepi barakkokba 
beszállásolt munkásosztag ellen, melynek hat tag ja egy sajnálatos 
véletlen áldozata lett. Mint illetékes helyről tájékoztatják a Magyar 
Távirati Irodát, az Ehmann-telepen már május hava óta nagyrészt 
oly munkásosztagok tartózkodtak, amelyeket a megszállott területek-
ről elmenekült magyarokból szervezett a katonai városparancsnokság 
rendeletére Hirschmann Vilmos őrnagy. Ő az egész telep parancsnoka 
ez idő szerint is, és megfelelő számú menekült tiszt áll rendelkezésére, 
akikkel kifogástalan rendet és fegyelmet tartott fenn mindig a munkás- 
osztag emberei között. Az osztagok fegyverrel egyáltalában nincsenek 
felszerelve. Saját munkájukból tartják fenn magukat, tisztjeik veze-
tésével földmunkára, erdőkitermelésre szerződnek el. Az a zászlóalj, 
amely az Ehmann-telepen a Babarczy- és Adonyi-különítmény tag ja-
it kereste, közülük már csak néhányat talált ott és ezek is csak azért 
tartózkodtak a telepen, mert ide menekültek a rendőri nyomozat elől. 
A munkásosztaghoz tartozó egyének soha semmiféle kihágást vagy 
atrocitást nem követtek el.”

Az eseményről a barakk történetével együtt bővebben a készülő 
Sashalom 100 Képes Almanach szemelvénygyűjteményben olvas-
hatnak megjelenés után.

SZÉMAN RICHÁRD

Helytörténet
A barakki csata, ami lemondatta a Teleki kormányt
Az 1920. november 10-én lezajlott hírhedt eseményről, a barakki csatáról a Rákos Vidéke így számolt be: 
„…Csütörtökön reggel meglepetésre ébredt a Rákos Vidéke közönsége. A villamos vonatok órás késésekkel jár-
tak, sőt jó időre meg is akadt a forgalom. A meglepetés természetesen nem ebben rejlett, mert ehhez a reggeli 
mulatsághoz már alaposan hozzászoktunk, hanem a Nagyitczénél tárult az utasok szeme elé. Katonai csapatok 
táboroztak ott, gépfegyverek álltak sorjában, és minden utast igazoltattak a nemzeti hadsereg és a rendőrség 
emberei. Ugyanis az előző éjszaka a nagyitczei fogolytáborban leszerelték az ’Ehmann-különítmény’-t, amely-
nek létezéséről mi, közvetlen környékbeliek is csak most szereztünk tudomást, mert mindeddig még a nevét sem 
hallottuk. Budapest főváros nyugalmát hosszú idő óta olyan sajnálatos garázdálkodások zaklatják fel, amelyeket 
minden hazafias gondolkodású ember súlyosan elítél, és a szabad, független és a nemzeti eszmén felépülő keresz-
tény Magyarország – tehát mindnyájunknak szent ideálja – szempontjából helytelennek és veszedelmesnek tart. 
Ezek a mozgalmak a legutóbbi napokban országos izgalommá növekedtek, és egy kötelességét híven és becsülettel 
teljesítő rendőr áldozatul esése a legerélyesebb intézkedésre kényszerítette a kormányhatóságot.(…)”

Móricz Pál – Tolnai Vilaglapja, 1936
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A kaprot szent növényként tartották számon az ókori Egyiptom-
ban, az orvosi témájú Ebers-papiruszban is szerepel. Ekkoriban 
fejfájás ellen és az érbetegségek kezelésére használták. 

A Bibliában is megemlített növény Európában az ókorban hono-
sodott meg, a görögök és a rómaiak is éltek vele, gyomorpanaszok 
kezelésére ajánlották. Fontosságát jelzi, hogy az ókorban adófize-
tésre is használták.

A középkorban a Szent János-napi gyógyfüvek közé tartozott, bo-
szorkányság ellen védekeztek vele, de bájitalok összetevőjeként is 
felbukkan.  A 17. századra a kapor kinőtte a babonaságot, innentől 
fűszer- és gyógynövényként ismerik.

A növényről Lippay János is ír 1664-es megjelenésű Posoni kert 
című művében is: 

A kapor nem sokat külömböz a köménytűl: hanem az szagárul ös-
mérszik meg. Apró keskeny levelei vannak, föllyűl sárga virághiai mint 
a corona kiterjednek: a magva szélesecske, mint a kis levelecske… maga 
eléveti magát; hanem, ha ki azt akarná, hogy szebben nőlne, öntözéssel 
köll seghíteni. Ha magon vetik lem szükség földel igen béfödni; mert ezt 
a magot, egy madár sem eszi meg… 

Napjainkban a kapor hajtásait, termését, és antiszeptikus hatás-
sal bíró illóolaját egyaránt felhasználják. Teáját étvágyfokozóként, 
emésztési zavarok esetén fogyasztják. 

A továbbiakban egy kaporral kapcsolatos válogatást olvashatnak, 
eleink gyógyító recepteket tartalmazó könyveiből:

Mindenféle orvosságoknak rend szedése, 17. század

CSOKIÁS ELLEN   
Fodorménta, paréörömöt, székfűvirágot, kaport csináld egy fazékban, 
azután fele víz, fele bor legyen, forrald meg, és kösd az gyomorra.

Lippay János: 
Posoni kert, 1664.

Le csillapíttya a gyomor fájást, 
és az émelygést. Az szeleket 
is el szelleszti az gyomorban; 
seghit az emésztéshez: az vi-
zelletet ki űzi.

Orvosságos könyv, 1677.

DERÉKFÁJÁS ELLEN    
Földitök, fekete nadály, árvacsalán, kapor. Hájjal törd öszve erőssen, 
főzd meg, csinálj flastromat belőle, és kösd be a derekadat vele.
SZAKÁLLTALAN EMBERRŐL     
Vedd vizét az istenfájának és az kapornak, és kend vele, azhol nin-
csen, és leszen.

Hasznos házi orvosságok, 18. század

A kapor vize a gyomorfájást megcsillapítja, és a csuklást megállítja. 
A szeleket űzi, és a vizelletet kergeti.

Állatokat és embereket gyógyító fortélyok, 18. század vége

SZEMEDET VILÁGOSÍTJA      
Végy kaporvizet tyúkmonynak fejérivel, megannyi tiszta mézet, 
ezeket habard jól meg, és azzal kend be a szemeidet köröskörnyül.

Szómagyarázat: csokiás: csuklás; flastrom: tapasz; szümölcs: sze-
mölcs; tyúkmony fejéri: tojásfehérje.
A cikkben feltüntetett receptek kultúránk megismerése szempontjából 
érdekesek, kipróbálásukat nem javaslom. 

A mediterrán eredetű kapor gyógy-és fűszernövényként régóta kíséri az em-
beriséget. A zellerfélék családjába tartozó egyéves, lágyszárú növény a 80 cm 
magasságot is elérheti, éke a sárga virágokból álló összetett ernyővirágzat.

A kapor GRÓB-GÖNCZI MÓNIKA
gm.gasztronomiatortenet@gmail.com Fejezetek 

a gyógyítás
történetéből

Teljesen megtelt a Néri Szent Fülöp Kato-
likus Iskola tornaterme. A kerület majd’ 
minden iskolája elküldte hetedikes, nyol-
cadikos tanulóit, hogy halljanak kerületünk 
1956-os mártírjáról, Tóth Ilonkáról. A ki-
készített 300 szék közül egy sem maradt 
üresen.

Minthogy ebben az időben kezdődött a 
pedagógusnapi ünnepség is, nem tudott 
körünkben lenni Kovács Péter polgármes-
ter. Üdvözlő szavait Szatmáry László önkor-
mányzati képviselő tolmácsolta vendége-
inknek.

Az előadás bevezetőjében dr. Horváth At-
tila jogtörténész, egyetemi tanár egy nem 
várt kérdést tett fel a fiatalokhoz. Tegye fel 
a kezét az a diák – kérte – aki eddigi tanul-
mányai során csupa ötös osztályzatot kapott! 
Kilencen jelentkeztek. A tanár úr így foly-
tatta: Ma egy ilyen fiatal lányt ismerhettek 
meg Tóth Ilonkában, aki hozzátok hasonlóan 
kitűnő tanuló volt még az egyetemen is! Ha 
elmentek emlékházába, megláthatjátok egye-
temi indexét.

Ezt követően Földváryné Kiss Réka, a 
Nemzeti Emlékezet Bizottsága elnöke tar-
tott egy – a fiatalok szívét is mélyen meg-
érintő – érdekfeszítő előadást Tóth Ilona 
mártíromságáról. Bemutatta a kádári meg-
torló gépezet munkálkodását, ahogy egy 
szelíd, angyali jelenséget, egy kis megfé-
lemlített „csalogányt” összezúz és meg-
semmisít. De miért pont egy ilyen példás 
életű, kiváló sportoló, mélyen hívő, egyete-
mi társai közt is nagy szeretetnek örvendő 
leány lett a megtorló rendszer célpontja?

Háromszázan, mint a spártaiak 
A Tóth Ilonka Szülőházáért Alapítvány és a Kertvárosi Helytörténeti és Emlé-
kezet Központ közös rendezésében Földváryné Kiss Réka, a Nemzeti Emléke-
zet Bizottság elnöke tartott előadást Tóth Ilonka életéről és a kivégzéséig ve-
zető útról. Az előadásra az általános iskolák 7. és 8. osztályos tanulóit várták.

A válasz így ösz-
szegezhető: üzenet 
volt az akkori em-
bereknek, hogy „Ez 
veled is megtörtén-
het, hallgass, és állj 
be a sorba!”, ugyan-
akkor az értelmisé-
giek, kiemelten az 
orvostársadalom 

megfélemlítése és lejáratása a proletár 
munkással szemben, de indok a szovjet ka-
tonák behívására, és a kemény megtorlásra 
is. Hiszen „Ha egy orvos ilyen tettre képes, 
milyen lehet maga a forradalom?”

Reméljük, ez a rendkívüli történelemóra 
megmarad a fiatalok emlékezetében, és 
alakítja történelemszemléletüket, hazasze-
retetüket! Köszönet az őket tanító és elkísé-
rő tanároknak!

Az előadásról egy vágott rövidfilm-össze-
állítás készül, angol fordítással. A filmet 
októberben nyilvános vetítés során mutat-
juk be. Az eseményt a Tóth Ilonka Szülő-
házáért Alapítvány szervezte.

PETROVICS SÁNDOR
a Tóth Ilonka Szülőházáért Alapítvány 

kuratóriumának vezetője
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Kiesett az Ikarus és az RSC

Mint az egész évi beszámolóinkból sejteni lehe-
tett, a 22/23. évi bajnokság végén kerületünk két 
csapata búcsúzni kényszerült aktuális osztályától. 
Ezúttal az Ikarus szereplését értékeljük.

Már a két előző évi idényben is hajszálon múlott az Ika bentma-
radása. (2021-ben két ponttal, 2022-ben három ponttal szereztek 
többet a kiesőnél.)

A 22/23. évi rajt előtt a sikertelen edzőt, Orenstein Józsefet Si-
mon Imre váltotta. A vezetőség elképzelése a középmezőny eléré-
se, ezáltal a kiesés elleni harc elkerülése volt. 

A rajt minden várakozást alulmúlt. Az új edzővel az első öt mér-
kőzés – 5 vereség! – után Simon Imre lemondott. A már ezelőtt is 
az edzői stábban dolgozó Lőrincz Emil, az MTK harminchétszeres 
válogatott játékosa lett a vezető edző (segítője Kovács Kálmán, a 
Honvéd ötvenhatszoros válogatottja.)

A neves szakemberek bemutatkozása sem volt sikeres: első mecs-
csükön, hazai pályán 7-1 (!) arányú vereség a Vízművek ellen. Ezu-
tán egy döntetlen és ismét négy vereség – köztük 0-5 a Csepeltől, 
0-7 az Uniontól. Végre a 13. fordulóban megszületett az első és 
egyetlen őszi győzelem, a Rákosmente ellen (2-0), majd a két utol-
só fordulóban ismétcsak két vereség következett. 

Siralmas idény után az őszi teljesítmény: 15 mérkőzés 1 győze-
lem 2 döntetlen 12 vereség – 5 pont.  Természetesen a 16., utolsó 
helyezés. 

Tavasszal ennél csak jobb lehet – reménykedtünk, de továbbra 
sem volt biztató a helyzet. Nyolc forduló alatt mindössze 5 ponttal 
gyarapodott az Ika. A 24. forudlóban talán sorsdöntőnek mondha-

tó mérkőzés következett, hazai pályán a XV. Issimo ellen. Balesze-
rencsés meccs volt. Az Ikarus jól játszott  a szintén a kiesés ellen 
harcoló vendég csapat ellen, a 70. percig vezettek is 1-0-ra, az utol-
só 20 percben viszont az Issimo két gólt szerzett és így megnyer-
te az igen fontos mérkőzést. (Érdekesség, hogy mind a két gólt a 
RAFC hajndani gólvágója, Berndt András szerezte, megmenekítve 
csapatát a kieséstől.)

Hiába volt a remek hajrá: az utolsó három mérkőzésen 3 győze-
lem. Sajnos már késő volt, mindössze arra volt elég, hogy az Ika el-
kerüljön az utolsó, 16. helyről, de így is a kiesést jelentő 15. helyen 
fejezték be a 2022/23. évi bajnokságot és kiestek a II. osztályba. 

Gyurkovics László, az Ikarus szakosztályvezetője: „Az utóbbi évek-
kel ellentétben ezúttal sikerült egyben tartani fiatal csapatunkat. Az 
igen szimpatikusan dolgozó Lőrincz Emil lesz továbbra is a vezetőedző, 
a cél egyértelmű: azonnal visszakerülni az I. osztályba!”

A kertvárosi szurkolók viszont csettinthetnek: következő idény-
ben egy csoportban lehet három kerületi csapatunk az Ikarus, az 
MLTC és a RAFC – bőven lesznek tehát helyi rangadók!

VARGA FERENC

RAFC pálya
Mint azt  előző alkalommal közöltük, a Pirosrózsa utcai vadonatúj 
RAFC sporttelep kivitelezési munkái befejeződtek. Sokan érdek-
lődnek, hogy mikor lesz az ünnepélyes megnyitó? Jelenleg a kü-
lönböző engedélyek beszerzése folyik (nagyon lassan…). A RAFC 
vezetősége szeretné, ha legkésőbb augusztusban birtokba vehetné 
a gyönyörű, új sporttelepet. Természetesen Tisztelt Olvasóinkat tá-
jékoztatni fogjuk a pontos időpontról.

VF

Tisztelt Polgármester Úr!

Köszönetet szeretnék mondani Önnek azért a sok 
támogatásért, amelyben az elmúlt években fiaim 
részesültek.

Két gyermekem van, ikerfiúk: Tóth Máté és Tóth 
Zsombor, akik az általános iskolai tanulmányai-
kat is a 16. kerületben végezték. Minden évben pá-
lyáztak az Önkormányzat által kiírt „Jó tanuló, 
jó sportoló” pályázatra, amelyet el is nyertek. A támogatási összegeket a 
fiúk sportolására, fejlődésére fordítottuk, és tényleg nagyon nagy segítség 
volt számunkra.

Ennek okán is szeretnék Polgármester Úrral egy hatalmas örömhírt 
megosztani, mert úgy vélem az Ön és az Önkormányzat által nyújtott 
segítség nélkül ez a szép eredmény nem valósulhatott volna meg. Máté 
fiam idén február elején a sportágában, karatéban korosztályos kadet 
Európa-bajnok lett. A dobogó legfelső fokára állhatott fel, ami tényleg 
magán a karate sportágon belül is kiemelkedő eredménynek számít, hi-
szen még csak 15 éves.

Még egyszer köszön-
jük szépen a támoga-
tást. Jó egészséget kívá-
nunk Önnek!

Üdvözlettel: Kenéz 
Melinda

Tóth Máté, az MTK 
versenyzője és edző-
je, Fischer Mihály
Forrás: karate.hu
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Decsi István, a sportegyesület elnö-
ke azzal kezdte ünnepi beszédét, 
hogy az Egyesület nem tud elég 
hálás lenni az Önkormányzat veze-
tésének azért, hogy fantáziát látott 
a Decsi-család sportegyesület alapí-
tásával kapcsolatos terveiben, felka-
rolta azt, és lehetővé tette, hogy egy 
igen korszerű vívócsarnok álljon a 
kardvívók rendelkezésére. E nélkül 
bizonyára nem lenne olyan gazdag 
eredménylistájuk, mint amilyet az 
idei évzárón is felsorolhattak. Az 
Egyesület 2015-ben vehette át az új 
edzőtermet, és azóta pályájuk töret-
lenül felfelé ível.

Kovács Péter polgármester azt a 
tényt ajánlotta az ünnepségen megjelent 
szülők figyelmébe, hogy nagyra értékeli a 
KVSE-ben folyó szakmai munkát, amely-
nek eredménye érmekben és serlegekben 
is lemérhető, de legalább ilyen fontosnak 
tartja azt is, hogy a kemény vívóedzések 
melléktermékeként embert nevelnek 
a fiatalokból. A sport megtanítja őket 
a kötelességtudatra, a csapatszellem 
elfogadására, a közösséget szolgáló 
munkára, a kitartásra, és a kellemet-
lenségek, olykor a cél érdekében elvi-
selt szenvedés elviselésére. Ezek mind 
olyan tulajdonságok, amelyekre a pol-
gári életben is szükség van, és ha egy 
fiatal már úgy indul neki az életnek, 
hogy ezekkel az ismeretekkel ren-
delkezik, előnyben van a többiekkel 
szemben.

Az évzáró jó alkalom volt arra is, 
hogy a különböző korosztályok egy kis 
szakmai bemutatót tartsanak vívótu-

dományukból. A kisebbek a víváshoz elen-
gedhetetlenül szükséges lábgyakorlatokat 
mutattak be, a nagyobbak pedig már kard-
dal a kezükben a támadással kapcsolataik-
ról adtak számot az érdeklődő szülőknek, 
családtagoknak.

Majd – szinte végtelen sort alkotva – fel-
vonultak azok a sportolók, akik az év fo-
lyamán érmes helyezést értek el. Ezután 
a reménység és a kadett-junior korcsoport 
legjobbjai vehették át a vándorserleget, 
amelyet kiemelkedő eredményeik elisme-

réséül kaptak. A serleget a legeredmé-
nyesebb fiatalok közül Rácz Brigittá-
nak Ács Anikó, Péch Kornélnak pedig 
Kovács Péter nyújtotta át.

A megérdemelt nyári szünet után 
a KVSE-ben a szakmai munka foly-
tatódik további nagy célok eléréséért, 
fényes érmek megszerzéséért. Teljes 
leállásról azonban szó sincs, hiszen az 
edzők a vívótáborokban egész nyáron 
várják az ifjú sportolókat. Így a liget 
öreg fái újra hallhatják a KVSE köz-
ismert csatakiáltását: „Nincs itt mese, 
KVSE!”

MÉSZÁROS TIBOR    

KVSE = sikertörténet
Június nem csak az iskolai évzárók időszaka, ha-
nem a sportegyesületeké is. Évzárót tartottak a 
Kertvárosi Vívó Sport Egyesület (KVSE) székhelyén, 
az Erzsébet-ligeti Vívócsarnokban is, amelyre meg-
hívták Kovács Péter polgármestert, Ács Anikó alpol-
gármestert, Kovács Raymund önkormányzati képvi-
selőt és Dienes Annát, a Lemhényi Dezső Általános 
Iskola KVSE-t támogató igazgatóját.

Rácz Brigitta Péch Kornél



Kazán, cirkó, gáz vízmelegítő 
felújítás, javítás, karbantartás. 
Kazáncsere kéménybéleléssel, 
teljes körű ügyintézéssel. Gáz-
bojler cseréje villanybojlerre. 
Villanybojler vízkőtelenítése, 
cseréje javítása. 70-943-4372

INGATLAN

Cserélném Centenáriumi földszinti 1 
szobás lakásomat Jókai ltp.-i 3 szobás 
lakásra ráfizetéssel. 30-862-0021

37nm-es kis lakásomat cserélném Sas-
halmi, Mátyásföldi családi házra. 30-
862-0021

Mátyásföldi kertes házban 2 szobás 
bútorozott lakás elsősorban hölgynek, 
vagy család részére kiadó. 30-227-7107

Különálló, összkomfortos kis ház ki-
adó idősebb, nem dohányzó hölgy ré-
szére Mátyásföldön. 20-981-4482

Lakás csere! Pálya-Rigó lakótelepen 
lévő lakásomat helyben nagyobbra cse-
rélném. 30-402-1722 

Örs Vezér tértől 3 megállóra lakás ki-
adó 1 párnak. 70-382-5731

Ómátyásföldön bútorozatlan 55nm-es 
lakás hosszútávra kiadó. 30-313-9916

Kiadó egy 2 szobás lakás a Késmárk 
utcában, társasházban 130E Ft + rezsi. 
20-345-4882

11nm-es tároló kiadó Cinkotán 6 laká-
sos társasházban 25E Ft/hó. 70-416-
1083

Kiadó hosszú távra Rákosszentmihá-
lyon 116nm-es, 4 szobás ház kocsibe-
állással, jó közlekedéssel. Gázfűtésen 
kívül fával is megoldható a fűtés. 20-
465-9834

VEGYES

Minőségi két részes motoros ruha 
erősítésekkel XXL méretben eladó. 20-
922-4526

Új tapétázó asztal alumínium lábakkal 
eladó. 720-9232

Vennék csigafúró élezőt. 720-9232

Daewoo 5x-es 1999-es érvényes mű-
szaki IX.14-ig, 7100 km-el eladó. Irány-
ár: 200E Ft. 20-281-3658

Leanderek eladók. 20-545-7598

Elektromos fűnyíró 5,8E Ft, takarító-
gép - Futo Luxor 65 -, 8l-es bogrács 
állvánnyal eladók. 20-532-7905

Eladó fakeretes, ágynemű tartós új-
szerű franciaágy 120x200-as téli-nyári 
matraccal 50E Ft-ért. Szállítást nem 
vállalunk! 30-964-7549

Hagyatékból eladók XXXL, L-es férfi új 
és használt ruhák. 30-271-7806

4 db kárpitozott szék 1,5E Ft, 43-as gu-
micsizma 2E Ft-ért eladók. 409-2240

Elegáns, megkímélt állapotú szalon 
garnitúra eladó. 2 füles fotel + kanapé. 
Egyenként is! Irány ár 200E Ft. 30-398-
4820

Zepter Futolux66 porszívó, Zepter ori-
ginal víztisztító eladók. Ár megegyezés 
szerint. Eredeti Zinger varrógép eladó. 
404-1082

Ingyen elvihető egy gyerek által hasz-
nált megkímélt állapotú babakocsi. 30-
575-2890, 30-681-2530 

Elektromos láncfűrész, szalagfűrész, 
asztali Black and Decker svájci fondü 
sütő extra tartozékokkal eladók. 403-
1335

Eladó írógép, magnó, mini TV, köny-
vek, hanglemezek. 20-318-8284

Szén és tűzifa eladó megegyezés sze-
rint. 50-125-1600

Eladó Silvercrest konyhai gép dagasz-
táshoz, keveréshez, turmixoláshoz. 20-
307-6703

Saját részemre svájci karórát keresek. 
20-483-2499

Horgolások, nippek, ásványok, csiszolt 
kövek, poharak, bizsuk, vitrin, ruhás-
szekrény, fonalak eladók. 70-314-3374

3 db új, kék német munkaköpeny, egy 
új saválló nadrág + dzseki, egy új kék 
magyar munkásöltöny eladók. 70-426-
8677

Lehel 3 csillagos, 240l-esfagyasztó-
szekrény 35E Ft-ért eladó. 30-693-5284

Vitorlás kishajó, surf, csónak, ladik fel-
szerelést, szerelését szerelvényeket és 
ruházatot vennék. 20-957-3465

Kerékpárt vásárolnék Trekking vagy 
Camping és régi típusú is érdekelne. 
20-957-3465

Házi készítésű csigatészta eladó. 30-
223-5981

Eladó Tondach Bolero terrakotta cserép 
30x50 cm-es 185db (20mm) 450 Ft/db. 
30-256-5955, 406-0404

Hibátlan 50x60 cm Cata páraelszívó 
35E Ft-ért eladó. 70-2487579

Alumínium tetőléc 28E Ft, Besafe Easy 
Combi gyerekülés 45E Ft-ért eladó. 70-
248-7579

Eladó költözés miatt „Európa 6+1” étke-
ző garnitúra. Az ovális asztal bővíthető. 
405-4033

Megkímélt 185/60/R1482T Hankook 
téli gumi szett 5 furatos lemez felniken 
egyben eladó. 30-572-6831

DVD-k 200Ft/db áron eladók. 70-300-
9663

10-12 éves lánykára alig használt, jó mi-
nőségű pulóverek eladók. 409-0366

Nyugdíjas ezermester segítőt keresek 
XVI. kerületi panel lakásom felújítá-
sához napi 6-8 órában. Csempézés, 
villanyszerelés órabér megegyezés sze-
rint. 20-965-9189

Új Scholl 41-es fekete félcipő eladó. 
403-7375

Esprit acélvázas rózsaszín babakocsi 
eladó. Összecsukható, dönthető, nap-
fénytetős, bolygó kerekes. 30-683-9550

Eladó új villanymelegítős matrac 50E 
Ft. 407-2984

Eladó tisztított, piros Quiny Buzz baba-
kocsi 2in1. Ár 35E Ft. 407-0627

Hibátlan rácsos gyerek ágy matraccal 
eladó. 70-382-5731

Panasonic TV eladó. 20-398-0272

Eladó Európa 6+1 étkezőgarnitúra. Az 
ovális asztal bővíthető. 495-1574 este

Rezgő csiszoló új állapotban eladó 6E 
Ft. Cső menetmetsző komplett 1” - 4”-
ig 5E Ft-ért. 405-1160, 20-238-3570

SEAT Toledo 1,2 TSI Reference (2013) 
eladó első tulajdonostól szürke, 
120000km, szervízelt, új nyári gumik 
és 4 téli. 30-320-4201

Héjas dió 1,3E Ft/kg eladó. 403-1090

Eladó új nem használt szoba WC, kere-
kes fékezhető. 30-255-6356

Szeletelő gép, olajsütő, 43-as fehér futó-
cipő, szőnyegek 2x3 m, 1,4x2 m, függö-
nyök eladók. 30-255-9818

Zsíros bödön, kicsi-nagy, zománcozott 
lábas, fazék, elektromos kukorica pat-
togtató, befőttesüvegek, 2db 85x200 
barna fa rácsos ajtó eladók. 30-255-9818

Használt, jó állapotban lévő koloniálbú-
torok eladók. 20-451-7390

Kristálycsillárok, falikar, kerámia lapos 
tűzhely eladó. 30-541-6383

Új romantic radiátor 160x60-as fehér 
50E Ft. Mosdó 56x40-es 2,5E Ft, kisbal-
ta és nyeles lapát 500 Ft/db, automata 
mosógép motor 3E Ft. Pelgrim 4 égős 
gáztűzhely 20E Ft-ért eladók. 409-
2240

Eladó savanyítóedény 40l-es 20E Ft, 
17l-es 10E Ft. Kézi működtetésű hurka-
töltő 20E Ft. 20-232-9272

Rusztikus tölgy ülőgarnitúra kivehető 
betétekkel, régi decens vaskályha el-
adók. 407-2312

Bosch mosógép, használt, törött előlap-
pal 10E Ft-ért eladó. 20-451-7390

Eladnám jó állapotban lévő ferde ha-
sizom padomat 8E Ft-ért. 9-17 óra kö-
zött. 30-301-9571 

Kombinált hűtőszekrény, két tálcás 
mosogató, szekrénysor, ágyneműtartós 
heverő eladók. 407-0627

70l-es bevilágított ülős dioráma eladó, 
élő halaknak átalakítható akvárium. 20-
915-1656

Ágynemű tartós heverő, kanapé, szek-
rénysor, Thomson TV, 3 égős tűzhely 
jelképes áron eladó. 407-0627

Kitűnő állapotú franciaágy matraccal 
140x200 cm eladó 30E Ft. 20-596-
4600

Favorit 8-as húsdaráló, férfi használt 
Salvo korcsolya, új női PIRNET kor-
csolya, Canon fényképezőgép eladók. 
70-426-8677

Grundig színes TV, női kék bélelt hosz-
szú bőrkabát, étkező asztal barna kerek 
asztallap, elektromos lábfürdető, Whir-
lpool szagelszívó eladók. 20-559-8756

1 m hosszú 63 cm széles üveglapos do-
hányzó asztal jó állapotban eladó. 20-
451-7390

VW Bora 1,6-os highlight megkímélt, 
garázsban tartott első tulajdonostól 
130E km-el 790E Ft-ért eladó. 30-913-
1031

Nagyon szép, ágyneműtartós világos 
kanapé-ágy eladó kedvező áron + egy 
Grundig TV. Ár: 45E Ft. 20-256-6592

Zepter víztisztító és LUX porszívó el-
adó 80-100E Ft. 405-0083

6 db jó állapotú nád táblalemez (drótfo-
natos) 200x100 cm eladó. Ár megegye-
zés szerint. 30-914-7744

Eladó 90x190cm-es egyszemélyes ágy-
neműtartós heverő. 30-689-2892

Eladó: Koloniál szekrénysor dohányzó-
asztallal, bőr ülőgarnitúra fotellal. 20-
562-1649

Eladó nagy teljesítményű sarokcsiszo-
ló, fúrógép állvány és műszer satuk 
30-40% kedvezmény az eredeti árból. 
30-282-2202



GÁBOR ESZMERALDA mű-
gyűjtőnő, legmagasabb áron, 
készpénzért vásárol festménye-
ket, aranyakat, gyémántokat, 
ezüsttárgyakat, órákat, Heren-
diket, hagyatékot, gyűjtemé-
nyeket. Kiszállás díjtalan. 

+3630/898-5720, 
zsolnay08@gmail.com

Villanyszerelés, hibakeresés, 
villanybojlerek vizkőteleníté-
se, javítása, cseréje. Rácz Mi-
hály 30-296-5590; 260-7090 

Asztalos vállal: meglévő ajtók, 
ablakok szigetelését, javítását, 
régi ablakszárnyak thermo 
üvegre alakítását, elöregedett 
szigetelő gumik cseréjét, régi 
és új fa lépcsők gyártását, javí-
tását. 30-265-9477

Sövénynyírás, fűnyírás, füve-
sítés, fakivágás-visszavágás, 
metszés, permetezés, zöldhul-
ladék elszállítás. Farkas Nor-
bert 30-550-7761

Kerítések, teraszok, mellék-
épületek, széldeszka festését 
vállaljuk. 30-550-7761

Akciós WC tartály csere. Fix 
áron 32990,- forintért. Új 
WC tartállyal, munkadíjjal, 
kiszállással, garanciával és 
rövid határidővel június végé-
ig. 20-412-0524

Vízszerelés. Csapok, mosdók, 
WC-tartályok, WC-k, szifonok 
stb. Cseréje. Új vízvezetékek 
kiépítése, régiek cseréje. 20-
412-0524




